

ကညီပိတ်မုတ်ကရအလံာ်ဆာဂုဆာဝါဆုကညီဖိခဲလာ်  
ဖဲကညီဒီကလုာ်ဂါသးကရါမုာ်နံဆာကုအလီဝါပဲယဲထီၣ်ဝဲ(၇၇)ဝီတဝီ  
လါယုလံ(၁၆)သီ,၂၀၂၄နံာ်  
ကညီနံာ် ၂၇၆၃နံာ်,လါပိးထီၣ်(၁၁)သီ



**ကညီကလုာ်ခိာ်နံာ်သိာ်ဒုဒီးထံဖိကီၢ်ဖိကမုာ်ခဲလာ်သ့ၣ်သုဓါ,**

တနံအံၤတုယီၤကဒီးဝဲလါ “**ကညီဒီကလုာ်ဂါသးကရါ**” (KNDO) မုာ်နံဆာကုအလီဝါပဲယဲထီၣ် (၇၇)ဝီတဝီ န့ၣ်လီၤဖဲတံၢ်မလေကပီၤ “**ကညီဒီကလုာ်ဂါသးကရါ**” ပဲယဲထီၣ် (၇၇)ဝီတဝီအမုာ်တနံအံၤ မဲကညီဒီကလုာ်ဂါသး ကရါခိာ်နံာ်,သိာ်ဒုမုာ်ခွါကိးဂယုာ်ဒီးပပုကလုာ်ထံဖိကီၢ်ဖိကမုာ်ခဲလာ်ကပဲဒီးတံၢ်သ့ၣ်ဖဲသးညီ,နာၤဒုာ်နာၤဒါဒီး မန့ၢ်အိာ်ကဲထီၣ်တက့ၢ်န့ၣ်မုာ်ကညီပိတ်မုတ်ကရါအတံၢ်ဆာဂုဆာဝါန့ၣ်လီၤ.

“**ကညီဒီကလုာ်ဂါသးကရါ**” အံၤဘၣ်တံၢ်ကရါကရီဒီးဒုးအိာ်ထီၣ်အီၤဖဲ၁၉၄၇နံာ်,လါယုလံ(၁၆)သီလါ ခုာ်အဲၣ်ယုာ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိာ်ကရါ,အိာ်ဒီးတံၢ်ပညိာ်ကွါစိအခိာ်သ့ၣ်မုာ်ဒဲသိးကဒီးသအဲကညီကလုာ်ယုာ်ဒီး ထံဖိကီၢ်ဖိကမုာ်တဖၣ် အသးသမုဒီးအစုလီၢ်ခိာ်ခိာ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ဆာကတီၢ်ဖဲန့ၣ် ကီၢ်ပယီၤတနံၤဒီးတံၢ်ဘျုး လါပုၤ အဲကလံးဖိအစုပုၤဒီးဘၣ်.တံၢ်ဒုးအိာ်ထီၣ်ကညီဒီကလုာ်ဂါသးကရါအံၤခီဖျိလါပယီၤသုးတဖၣ် ထီၣ်ဒုးကညီဖိတ ဖၣ်ဒီးလါတံၢ်ဒီးသအဲလီၤက့ၤသးအဂီၢ်ဘၣ်တံၢ်ဒုးအိာ်ထီၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. မုာ်မဆါတနံအံၤ လါတံၢ်ဒီးသအဲကညီကလုာ် ယုာ်ဒီးထံဖိကီၢ်ဖိကမုာ်အမဲာ်ညါလါတံၢ်ဒုးဖျိးကွံာ်သုးမီၤစီရီၤတံၢ်ဂဲလီၢ်တဖၣ်အကျါစ့ၢ်ကိး ကညီဒီကလုာ်ဂါသး ကရါမလေကိးတံၢ်ဒီး ကညီဒီကလုာ်တံၢ်ထုာ်ဖျိးသုးမုာ်ခိာ်ဘုးဘုးတံၢ်တံၢ် ဒီးအဝဲသ့ၣ်မုာ်ဝဲ ကီၢ်သုလုာ်သုးမုာ်တဖၣ် လါ အဂဲလီၢ်တံၢ်သပုၤပုၤလါ ကညီဒီကလုာ်ကထုာ်ဖျိးထီၣ်ကွံာ်လါ တံၢ်ဆိာ်တံၢ်မန့ၢ်ဒီးဒီးန့ၢ်က့ၤတံၢ်သဘျုး, တံၢ်ခွဲး တံၢ်ယာ်တုၤသိးထဲသိးအဂီၢ်အယိပပာ်ပနီၣ်အဝဲသ့ၣ်တံၢ်တုၤဆါသးဒီးတံၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးဒိာ်မးလီၤ.

ခီဖျိလါထံရံၢ်ကီၢ်သးတံၢ်အိာ်သး,တံၢ်ဆိတလဲဒီးတံၢ်လဲထီၣ်လဲထီၣ်အဖိခိာ်, မုာ်တံၢ်ဆာကတီၢ်အရူဒိာ်ဝဲ လါကညီဒီကလုာ်ဂါသးကရါအံၤကမာဂုထီၣ်အါထီၣ်ကံၢ်စိ,ဂံၢ်ဘါဒီးတံၢ်အိာ်ယာၤဒီးကဲထီၣ်ကညီတံၢ်ပာ်ဆါအဂီၢ် အဘါဒဲသိးတံၢ်ကမာလီၤသဘျုးဒီး မန့ၢ်ကွံာ်ပဒုာ်ပဒါတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လါတံၢ်ကမာအါကံၢ်စိ,ဂံၢ်ဘါ ဒီးတံၢ် အိာ် ယာၤအဂီၢ် အလီၢ်အိာ်သပုၤကတံၢ်လါ ကညီဖိလါကီၢ်ချါ, ကီၢ်ဆါဒီး ထံလီၢ်ကီၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ် ကဘၣ်ပာ်ဖျိာ်ဟ့ၣ်ဂံၢ် ဟ့ၣ်ဘါကရါအံၤဒီးမလေကိးတံၢ်ယုယုဖိးဖိန့ၣ်လီၤ.တကးဒီးဘၣ်ကညီဒီကလုာ်ဂါသးကရါအံၤအိာ်စ့ၢ်ကိးဒီးအမု အဒါလါကဒီးသအဲကဟုကယာ်လီၤဆီဒုာ်တံၢ်ဖိသုာ်ဒီးပိတ်မုတ်တဖၣ်ဖဲလါစုကဝဲတံၢ်သဘၣ်ဘုာ်ဒီးတံၢ်ဒုးတံၢ်ယာ အကတီၢ် ဒီးဆိာ်တရထီၣ်စာပိတ်မုတ်တံၢ်ပုၤယုာ်မလေကိးတံၢ်လါ အဝဲသ့ၣ်တံၢ်မအပုၤ ဒဲခုာ်အဲၣ်ယုာ်- ကညီဒီက လုာ်စာဖျိာ်ကရါအိာ်တုၤဒီးအတံၢ်ဆဲးလီၤမံၤ လါ လံာ်တံၢ်အာ်လီၤအီၤလီၤလါ တံၢ်ဒီးသအဲပိတ်မုတ်ဒီး တံၢ်ဒီးသအဲထီၣ် အ လံာ်ယံးယာ်အပုၤန့ၣ်လီၤ.

လၢကညီတၢ်ပၢ်ဆၢဒီးကညီဒီကလုာ်တၢ်မၤနၢအဂီၢ် အလီၢ်အိၣ်စ့ၢ်ကိးလၢ ပဲကညီစ့ၢ်တၢ်ပၢ်ဆၢကရၢ အံၤပကဘၣ်ဖီၣ်လိာ်စ့ၢ်မၤသကိးတၢ်ဒီးကလုာ်တၢ်ပၢ်ဆၢကရၢအဂၢၤသ့ၣ်တဖၣ်, ကရၢကရၢလၢဟူးဂဲၤထီၣ်ဒါသုးမိၤ စီရိၤတဖၣ်, ကမျၢၢ်သုးတဖၣ် ဒ်သိးတၢ်က မၤကတၢ်ကွံာ် ကလုာ်ဒိၣ်စိသန့ဒီး ကယဲၢ်သုးမိၤစီရိၤအသန့သ့ၣ်တဖၣ်ခဲ လၢဒီးသ့ၣ်ထီၣ်က့ၤကီၢ်သူလုၤလၢအအိၣ်ပျဲဒီးဒံၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံၣ်ခွဲးယၢ်, ကလုာ်တၢ်ထဲသိးတုၤသိးဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ် ပၤ လီၤသးခွဲးယၢ်ကန့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကညီဒီကလုာ်ဂၤသးကရၢအံၤမ့ၢ်တၢ်ဒီသဒၢကရၢတဖၣ်လၢကညီဒီတကလုာ်အဂီၢ် ဒီးဒီသဒၢစ့ၢ်ကိးကညီအထံၣ်ရၢကီၢ်သဲးအတၢ်အိၣ်ဆၢထၢၣ် အတၢ်အိၣ်သးဂၢ်ဂၢ်ကျၢကျၢတုၤမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤအယီ မ့ၢ်တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါလၢကညီတၢ်ပၢ်ဆၢတၢ်ဂဲၤလိာ်ခါဆူညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်သိးပတၢ်မိၣ်န့ၢ်သးလီၤကလၢပျဲထီၣ်အဂီၢ် တဂၤလၢပလီၢ်ပသန့ၣ်ဒၣ်ဝဲစ့ၢ်စ့ၢ် ပကဘၣ်ဖီၣ်လိာ်ပစ့ၢ်. မၤသ ကိးတၢ် အိၣ်ဒီးသးတဖျၢၣ်ယီၤ ဒီးဆိၣ်ထွဲမၤစၢလိာ်သးယၢ်ခိယၢ်ခိန့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးပတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤအဂၢ်အကျၢ လၢအအိၣ်ပတၢ်တုၤလၢတၢ်စံၣ်စိၤတဲၤစိၤကွဲးလီၤပတၢ်အီၤန့ၣ် သုတလီၤမၤတဂ့ၤအဂီၢ်အလီၢ်အိၣ်လၢပကဘၣ် မၤသကိးတၢ် ဆူၣ်ဆူၣ်ဒီး မၤဂၢ်ကျၢထီၣ်က့ၤအီၤလၢ တၢ်တိာ်တၢ်မ့ၢ်လၢတမံၤယီၤဒီး တၢ်သးတဖျၢၣ်ယီၤယုယုဖိးဖိန့ၣ် မ့ၢ်ကညီပိာ်မုာ် ကရၢတၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဒီး ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လိာ်ပသးလၢမ့ၢ်တနံၤအံၤန့ၣ်လီၤ. မၤကညီကလုာ်ခိၣ်နၢ်သိၣ်ဒုးဒီးထံဖိကီၢ် ဖိက မျၢၢ်ခဲလၢာ်ကပူၤဒုၣ်ပူၤဒါ, မၤန့ၢ်အိၣ်ကဲဒီး တုၤသကိးဆူတၢ်မၤနၢဖိတၢ်လၢအဆိအချ့န့ၣ် မ့ၢ်ပဲကညီပိာ်မုာ်က ရၢအတၢ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါလၢခံကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယုယုဆူတၢ်မၤနၢအဖီတၢ်,

လီၢ်ခၢၣ်သးပၤဆၢတၢ်ကမံးတံာ်  
ကညီပိာ်မုာ်ကရၢ